2018年11月19日 星期 首页 | 期刊介绍 | 编委会 | 投稿指南 | 期刊订阅 | 联系我们 | 留言板 | English

光学精密工程 » 2015, Vol. 23 » Issue (5): 1443-1449 DOI: 10.3788/OPE.20152305.1443

信息科学

最新目录| 下期目录| 过刊浏览| 高级检索

◀◀ 前一篇 | 后一篇 ▶▶

服务

作者相关文章

▶ 把本文推荐给朋友

▶ 加入我的书架

▶ E-mail Alert

▶ RSS

李欣璐

▶ 杨进华

▶张刘

▶ 金光

▶支帅

▶加入引用管理器

用于快速星跟踪的双向递推匹配识别

李欣璐 1 ,杨进华 1 ,张刘 2 ,金光 2 ,支帅 2,3

- 1. 长春理工大学 光电工程学院, 吉林 长春 130022;
- 中国科学院 长春光学精密机械与物理研究所, 小卫星技术国家地方联合工程研究中心, 吉林 长春 130033;
- 3. 中国科学院大学, 北京 100039

Bidirectional selective rule out matching recognition of fast star tracking

LI Xin-lu¹, YANG Jin-hua¹, ZHANG Liu², JIN Guang², ZHI Shuai^{2,3}

- 1. School of Opt-electronics Engineering, Changchun University of Science and Technology, Changchun 130022, China;
- 2. National & Local United Engineering Research Center of Small Satellite Technology, Changchun Institute of Optics, Fine Mechanics and Physics, Chinese Academy of Sciences, Changchun 130033, China;
- 3. University of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100039, China

图/表 参考文献(0) 相关文章(15) 摘要

全文: PDF (1387 KB) RICH HTML NEW

输出: BibTeX | EndNote (RIS)

针对星敏感器跟踪过程的稳定性对星敏感器整体性能的影响,讨论了如何利用跟踪过程中前后两帧星图上的星点位置信息进行匹配识别的 问题。为了使跟踪过程具有较高的稳定性,分析了现有星跟踪过程中匹配识别方法的优缺点,提出用"先排序后双向递推匹配"的方法来获得 在"参考星邻域内出现多颗观测星"时的成功匹配能力,从而增加每一帧快速星跟踪时被成功跟踪恒星的数目;同时通过引入先确定视场边缘 区域,再选取有效参考星进行匹配的思想,有效地减小误匹配发生概率,进而保证匹配的有效性。在外场对某星敏感器从初始姿态运动到最终 状态的跟踪进行了实验,对蒙特卡洛法生成的全天球100个视轴方向进行星跟踪的对比分析结果表明:在姿态运动角速度较大时,利用本文提 出的匹配识别方法,平均可实现约91.44%的快速星跟踪;而利用相应的对比方法,平均只能实现77.18%的快速星跟踪。分析显示本文提出 的匹配识别方法具有重要的工程应用价值。

关键词: 星敏感器, 星跟踪, 星图识别, 跟踪算法, 匹配识别

Abstract :

In consideration of the effect of stability of star tracking processing on its overall performance, how to track the stars in the current visual field according to the star information identified in the previous moment is discussed. To obtain a higher stability in star tracking, the advantages and disadvantages of existing star tracking algorithms are analyzed, and the method of "sorting before bidirectional selective rule out matching" is proposed. The first step selects the effective reference star on the basis of determining the marginal area of the FOV(Field of View), which effectively reduces the probability of mismatching and ensures the validity of matching. Following that it uses bidirectional recurrence idea to obtain the successful matching capacity that "there are more observation stars within the neighborhood of the reference star", so as to increase the number of stars successfully tracked in each frame of rapid star tracking. A tracking experiment was performed in a outdoor field for a star sensor. The comparison experiments on start tracking in 100 directions generated by Monte Carlo method show that when the attitude movement has a very large angular velocity, the proposed method can achieve about 91.44% fast star tracking. However, it just is 77.18% by other traditional methods. The proposed method has a significance to improve the overall performance of the star sensor.

Key words: star sensor star tracking star pattern recognition tracking algorithm matching recognition

收稿日期: 2014-05-21 中图分类号: V448.22

基金资助:

国家自然科学基金青年基金资助项目(No.61008046)

作者简介:李欣璐(1986-),男,吉林长春人,博士研究生,2009年于长春理工大学获得学士学位,主要从事卫星自主导航技术、星图识别算法 等方面的研究。E-mail:lixinlu1986@126.com

李欣璐, 杨进华, 张刘, 金光, 支帅. 用于快速星跟踪的双向递推匹配识别[J]. 光学精密工程, 2015, 23(5): 1443-1449. LI Xin-lu, YANG Jin-hua, ZHANG Liu, JIN Guang, ZHI Shuai. Bidirectional selective rule out matching recognition of fast star tracking. Editorial Office of Optics and Precision Engineering, 2015, 23(5): 1443-1449.

链接本文:

http://www.eope.net/CN/10.3788/OPE.20152305.1443 http://www.eope.net/CN/Y2015/V23/I5/1443

访问总数:6359035

版权所有 © 2012 《光学精密工程》编辑部 地址: 长春市东南湖大路3888号 邮编: 130033 E-mail: gxjmgc@sina.com

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

